
 

Assemblea informativa, 8 de gener de 2016 

 
Hora inici:   20:00h 
Hora final:   22:00h 
 
 
1. Introducció 
 
El Sr. Alcalde explica que és la primera assemblea municipal que fa el govern d’EA-AM i la primera 
que es fa en molt de temps a nivell de poble. La voluntat es trobar un nexe entre el govern 
municipal i el poble que ajudi al govern a treballar pel bé de la ciutat.  
Diu que l’Assemblea respon a un compromís de govern, i que la voluntat és fer-ne una cada sis 
mesos, per tal que els ciutadans facin una avaluació continuada del govern i que aquest rebi les 
aportacions dels ciutadans. 
 
Explica que per a que l’assemblea funcioni, s’intentarà que es tractin només temes d’interès 
general de la ciutat. Per a altres temes de caire més individual, invita als assistents a emplenar les 
instàncies que tenen a les carpetes que se’ls hi ha proporcionat. Menciona altres vies per fer 
sol·licituds, propostes i suggeriments: xarxes socials, web, ràdio, demanant audiència. 
 
El Sr. Alcalde parla de la importància que aquest govern dóna a la transparència i la participació. 
Explica que s’està treballant en l’elecció del representant de l’alcalde al Poble Nou, la modificació 
de Reglament Orgànic Municipal per fer l’Ajuntament més participatiu sobretot a nivell de Plens –
en els quals ja es va canviar l’hora per a que la gent pogués assistir-hi, ara es fan a les 20:00h- i 
ampliant la transparència a nivell de les publicacions que es fan, ja sigui de caire polític o del dia a 
dia de l’Ajuntament. 
 
El Sr. Alcalde continua explicant que, un cop aprovats els pressupostos, aquesta Assemblea 
també és una manera de donar-hi publicitat i explicar quines han estat les prioritats i saber 
quines són les opinions dels ciutadans partint de l’interès col·lectiu. 
 
 
 
 
2. Què és l’Ajuntament? 
 
El Sr. Alcalde vol explicar als assistents quina estructura té l’Ajuntament d’Amposta. A grans trets, 
explica que de l’Ajuntament en pengen tant l’Hospital Comarcal d’Amposta SAM com GURSAM, 
que actualment està en procés de liquidació. A més, la Fundació FUSSMONT, gestiona la 
Residència d’Avis i el Centre de dia de Malalties Neurodegeneratives, entre d’altres. 
 
 
 
 
 



 

 
 

 
 
 
 
Tot seguit, el Sr. Alcalde dóna un seguit de xifres sobre el pressupost del 2016. 
 
a) L’Ajuntament: 
 

Pressupost 2016 19.590.879 €

Deute 12.511.000 € (inclosos 460.000€ de GURSAM)
 
El Sr. Alcalde explica que GURSAM es va dedicar a adquirir actius immobiliaris i va fer fallida, però 
que a l’actual equip de govern li agradaria recuperar-la perquè es pot utilitzar per fer vivenda 
social, tot i que s’està estudiant. 
 
 
b) L’Hospital Comarcal d’Amposta SAM: 
 

Pressupost 17.651.000 €

Deute 7.000.000 €
 
El Sr. Alcalde explica que a aquests 7M€ de deute s’hi ha de computar també l’aval que va fet 
l’Hospital Comarcal  a FUSSMONT per poder construir la Residència de gent gran. Per tant, es 
parla d’un deute que està al voltant de 13-14M€. 
 

AJUNTAMENT 

Hospital Comarcal 
d’Amposta 

(Societat Anònima 
Municipal-SAM) 

FUSSMONT  
(Fundació Privada de 

Serveis Socials de Montsià) 

GURSAM – Gestió 
Urbanística Municipal 

(en liquidació) 



 

El Sr. Alcalde diu que amb aquesta explicació vol remarcar que l’endeutament de l’Ajuntament 
d’Amposta no és exagerat, està al voltant del 59%. Posa exemples d’altres situacions molt pitjors, 
com ara l’Ametlla de Mar, amb un endeutament de 50M€ i només 7.000 habitants. 
 
No obstant, explica que a partir del 2017 el deute del HCA (i també l’aval a FUSSMONT) també 
computarà a l’Ajuntament i, per tant, l’endeutament passarà a ser del 75%, sense haver-se 
endeutat més, simplement per qüestions comptables del Ministeri d’Hisenda. 
 
 
c) Pressupost FUSSMONT: 
 

Pressupost 2.700.000 €

Deute 6.000.000 € (préstec Residència gent gran)
 
El deute correspon al préstec de 6M€ que ha avalat l’Hospital Comarcal d’Amposta per tirar 
endavant la Residència de gent gran. 
 
 
2.1.  Com es gestionen l’Hospital Comarcal d’Amposta i FUSSMONT? 
El Sr. Alcalde passa a explicar que l’empresa GINSA gestionen tant l’HCA com la FUSSMONT. 
GINSA (abans SAGESSA) és una empresa pública creada pels Ajuntaments de Reus, Amposta i 
Tortosa per a gestionar Hospitals i Serveis Públics. 
 

Assignació anual GINSA gestió HCA 450.000 €

Assignació anual GINSA gestió FUSSMONT 81.000 €
 
 
 
3. El Pressupost, a grans xifres 
 
El Sr. Alcalde explica que el Pressupost es va aprovar de manera inicial el 28 de desembre de 
2015, i que, amb la voluntat de buscar el màxim de consens polític els pressupostos incorporen 
aportacions de tots els grups polítics de l’Ajuntament, sense demanar res a canvi. Finalment el 
pressupost es va aprovar amb el vot a favor de 3 dels 4 grups polítics. 
 
 

AJUNTAMENT 

TOTAL 2016 VARIACIÓ 2015-2016 

19.590.879,6€ -1,16€ 
 
 
 

AJUNTAMENT + HOSPITAL COMARCAL 

TOTAL 2016 VARIACIÓ 2015-2016 

37.242.592,6€ 3,80€ 



 

El Sr. Alcalde presenta les dades de les taules que hi ha a dalt i explica els punts més rellevants 
del pressupost: 
 

• Els pressupostos baixen un 1,16%, fonamentalment per la rebaixa d’impostos directes i 
indirectes. 
- Rebaixa del IBI urbana: la baixada està al voltant del 4,60% de mitjana. 
- Rebaixa del IBI rústica: respon a una proposta de la passada legislatura i suposa una 

rebaixa del 10% d’aquest impost i, a més, el compromís que el 100% del IBI rústic 
s’incorporarà al sector agrícola. 

 
• S’incrementen dels ingressos per taxes i preus públic: no incrementen perquè s’hagi 

augmentat el preu, simplement hi ha hagut una regularització per part d’intervenció que 
considera que aquesta recaptació és més elevada del que realment es pensava.  

 
• Increment important de la partida de personal, del 8,25%. 

- Reforç de personal a l’Ajuntament, ¡ perquè fa falta crear una estructura a nivell 
d’ajuntament per donar sortida a moltes de les necessitats que existeixen a nivell 
tècnic i és una manera de dotar a la ciutadania de bons serveis públics. 
Es fa un increment de categoria a la interventora i la secretària i, a més, el 
coordinador de Serveis Socials passarà de ser categoria A2 a A1. 
Es rebaixen complements a funcionaris, per import de 25.000€, que aquest govern no 
creu necessaris. 
A més, aquest any es vol convocar la plaça d’inspector de Policia Local i 2 d’agent, dos 
tècnics de l’Administració Local vinculats a secretaria i intervenció i una plaça de 
Tresorer. 

 
- Plans d’ocupació: aposta molt important per aquests plans. S’incorpora una partida 

de 550.000€ de plans vinculats a altres administracions (subvencionats). 
A banda, es fa una aposta molt potent, en 180.000€ en plans d’ocupació propis, 
pagats 100% per l’Ajuntament d’Amposta. És fruit d’una moció de CiU aprovada per 
unanimitat. Aquests plans d’ocupació propis no superaran els 6 mesos de contracte, 
estaran destinats a gent que en un moment donat necessiti treballar per poder 
sol·licitar ajuts i encarats a gent de +60 anys per treure a aquestes persones del circuit 
de Serveis Socials. 
A nivell d’ocupació, altres cal destacar també el programa Joves per l’Ocupació, aquest 
any 90 persones (15 més que l’any anterior), els 20 programes de Fem Ocupació per a 
Joves, els 9 plans d’ocupació del SOC, 5 plans d’ocupació de PIRMI i, a més, tots els 
convenis en entitats sense ànim de lucre com IDFO o GENTIS. 

 
 

• Increment partida de despeses corrents del 10,16%. 
- Increment important de les partides de manteniment. 
a) Via pública de 238.000€ a 322.000€ (+35%). A les zones més velles del poble i ha 

moltes clavegueres en mal estat que caldrà reparar urgentment de manera 
prioritària. 

b) Col·legis de 38.000€ a 57.000€ (+48%). Principalment als col·legis més vells, l’Agustí 
Barberài el Soriano Montagut. 



 

c) Mercat Municipal, partida de 10.000 €. Hi ha un informe dels serveis tècnics de 
l’Ajuntament de l’any 2008 en el qual s’alertava del mal estat de sostre del mercat 
municipal i es recomanava posar una xarxa per evitar que, en cas de despreniments, 
arribin al terra. Els 10.000€ són per posar aquesta xarxa. 

 
• Increment de les partides de la Festa del Mercat a la plaça (de 65.000€ a 80.000€). 

S’aposta per la imatge exterior. 
 

• Incorporació d’un cicle de teatre (25.000€) 
 

• Pla d’igualtat (de 500 a 5.000€) 
 

• Previsió d’augment del transport urbà, per negociar la seva gratuïtat. Es reserva una 
partida per negociar el cost que tindria fer-ho gratuït. 

 
• Increment del 14,3% de les subvencions de Serveis Socials: 

- S’incorpora una partida d’ajuts alimentaris d’urgència social (24.000€) i es canvia 
el sistema d’atorgament d’aquest ajut 

- Es manté el pla de suport a les famílies (102.000€) 
- Es crea un pla de suport a les persones sense recursos (partida inicial de 50.000€) 

per ajudar a pagar rebuts, proposada pel regidor de PxC, Germán Ciscar. 
 

• S’augmenten les subvencions a entitats esportives un 15,75%. Destacar que se’ls hi 
demanarà una certa responsabilitat social per a que els nens sense recursos puguin 
practicar esport. 

 
• S’augmenten les subvencions a ensenyament 

- Partida de beques a estudis superiors: de 8.000€ a 20.000€ (+150%). Proposta del 
PSC-CP, i s’amplia a persones que estiguin estudiant grau superior de FP. A més, 
aquestes ajudes seran el més social possibles: no es pagarà per destinació. 

 
• Es crea una línea d’ajut directe a la contractació per a empreses (partida inicial de 

30.000€). També és una partida consensuada amb el regidor de PxC, Germán Ciscar. Del 
que es tracta és de fomentar la contractació des de l’Ajuntament, que es la primera 
institució a la que van a parar els ciutadans. 

 
• Augmenta un 22.37% amb les entitats culturals. 

 
 
4. Les inversions 
 
El Sr. Alcalde explica que l’Estat Espanyol no permet les administracions incrementin el seu 
pressupost més d’un 1,8% del que van gastar l’any anterior. Això vol dir que la capacitat que 
queda a l’Ajuntament per fer inversions és molt petita.  
L’Estat Espanyol obliga a que, de sortida, el pressupost s’ha d’aprovar en un equilibri determinat, i 
si després es trenca la regla de la despesa, només cal fer un informe econòmic-financer explicant 
el per què. 



 

D’acord amb la interventora s’ha elaborat una planificació d’inversions per al període 2016-2020, 
de 14M€ en 4 anys.  Només s’incorporen al 2016 les inversions que no computen com a despesa 
perquè d’aquesta manera,  s’aprova el pressupost en equilibri pressupostari i un cop  aprovat, les 
inversions sostenibles es tiraran endavant en algunes amb el superàvit i d’altres amb 
endeutament (préstec). 
 
A sota, podeu consultar el quadre d’inversions. L’Alcalde comenta, però, que totes aquestes 
inversions són susceptibles de ser canviades en funció de la necessitat. 
El que es prioritza, a grans trets, és: 

- El clavegueram del grau. 
- El mercat 
- Reparar les gotelleres del pavelló 
- Els pluvials 

 
 
 

 
 



 

 
 
 
5. La residència de gent gran 
 
El Sr. Alcalde insisteix en la voluntat de l’equip de govern en obrir la residència d’avis, però encara 
no està llesta per obrir-se. Quina és la situació? En aquests moments l’Ajuntament està pendent 
de que es connecti la llum a la xarxa, i encara queden un parell de mesos (al març) per a que 
FECSA ho faci. 
 
Explica que el projecte de residència va néixer coix. El projecte ve del 2010, i la residència 
formava part d’un Pla Urbanístic sobre el qual existia un contenciós-administratiu. Malgrat això, 
l’Ajuntament va decidir construir el mur de tancament de la residència. Aquell contenciós-
administratiu el va perdre l’Ajuntament, es va fer enrere el Pla d’ordenació urbanístic  i el mur, 
que va costar 600.000€, va passar a trobar-se sobre terreny que no era de propietat municipal. 
 
L’any 2011 es torna a engegar el projecte de residència, però amb un altre plantejament. El 
desenvolupament de Valletes queda aturat i el que es decideix per part de l’Ajuntament és tirar 
endavant amb la residència expropiant els terrenys. La residència es troba ubicada a un lloc on 
s’hi ha de portar tots els serveis: llum, aigua, gas, clavegueres, perquè no hi havia un 
desenvolupament urbanístic. Tot això es va fer en 8 mesos, derivant tots els serveis pel C/Sant 
Cristòfol.  
 
Cal tenir en compte que aquest projecte va tirar endavant amb els vots en contra de tots els 
grups de l’oposició, perquè es veia que s’estava fent molt ràpid i sense compromís de places 



 

concertades (s’estava fent una residència de 160 places sense tenir un compromís i conveni de 
quan hi hauria places públiques). Ara mateix la residència construïda té 160 places però només 
hi ha 77 places concertades. 
El Sr. Alcalde explica que ERC demanava un compromís per escrit per part del Govern de la 
Generalitat de concedir aquestes places, que no va arribar. N’hi havia un de l’any 2010 signat per 
ell mateix, quan era Delegat de Benestar Social, i la Consellera però era per a tirar endavant una 
residència el 2010, no el 2013-2014: la situació econòmica havia canviat i el projecte s’havia de 
redefinir. El Sr. Alcalde diu que ha parlat amb la Consellera i que quan hi hagi nou govern se 
solucionarà aquesta situació, tot i que de moment el que traslladen és que hi ha poques 
possibilitats de concertar places. Tot i així, afirma que la voluntat és que la residència estigui 
oberta cal al juny o juliol de 2016. 
 
El Sr. Alcalde continua explicant que la residència es va tirar endavant en recursos propis que hi 
havia a FUSSMONT i un préstec de 6M€ (un total de 11M€). El Banc de Sabadell va demanar un 
aval per al préstec, que avalà l’Hospital Comarcal. A més a més, la viabilitat econòmica que es va 
presentar al Banc de Sabadell està planificada tenint en compte que la residència té totes les 
places plenes i  contemplant uns ingressos addicionals per a cobrir el dèficit, per tres vies: 

- El lloguer de la residència vella. L’ajuntament llogaria a FUSSMONT la residència vella per 
120.000 € a l’any. Aquests diners passarien a eixugar una part del deute de FUSSMONT. 
No té sentit donat que l’edifici de la residència vella es va cedir a FUSSMONT en concepte 
de residència i en el moment en que deixa de dur-se a terme aquesta activitat, s’ha de 
retornar a l’Ajuntament 

- L’Hospital Comarcal també li llogaria uns espais a FUSSMONT per posar l’arxiu. L’Hospital 
Comarcal té espai suficient per posar l’arxiu (al centre de rehabilitació), no fa falta que 
llogui espais a FUSSMONT. 

- El càtering. La cuina està per a fer, i necessita una inversió d’aproximadament 1M€ i 
l’anterior govern tenia previst engegar un concurs. Es preveien uns ingressos d’uns 
91.000€ d’ingressos per deixar que l’empresa que gestiona la cuina també fes càterings, 
pagant un cànon. Hi ha un problema: sobre terreny públic, no pot existir una llicència per 
a dur a terme una activitat privada. El concurs del càtering, per tant, està aturat per 
aquest motiu. 

 
En principi aquestes tres mesures havien d’eixugar el dèficit, però el govern actual pensa que 
sabent que la residència és deficitària es podria haver fet per mòduls o fases, no fer un projecte 
faraònic. Ara, depenent del escenari que es prengui, l’Ajuntament tindrà dèficits de 150.000 a 
450.000 euros a l’any. La Residència, amb el 100% de places ocupades, segueix sent deficitària. 
 
El tercer motiu pel qual no s’obre la Residència, diu el Sr. Alcalde, és un requeriment dels 
Bombers de la Generalitat que adverteix que s’han de realitzar unes obres per valor de 40.000€ i 
que fins que no estiguin fetes no es podrà obrir.  
 
Per tant, recapitulant, la residència no està oberta per: 

- Alta dels subminitraments. 
- Cuina. 
- Obres d’adequació segons requeriment dels Bombers. 

 



 

El Sr. Alcalde diu als assistents que la voluntat del govern segueix sent obrir la Residència, però 
encara no s’ha decidir l’escenari ja que s’està esperant a que hi hagi govern a la Generalitat. Els 
diferents escenaris són els següents. 

- Escenari 1. Que la Generalitat es comprometi a pagar el dèficit de la Residència, ja que va 
donar el seu suport quan es va inaugurar. 

- Escenari 2. Conveni pel qual la Generalitat cada any es comprometi a concedir 10-15 
places públiques. 

- Escenari 3. Que el Banc de Sabadell s’avingui a refinançar el préstec a 50 anys, enlloc de 
15. 

- Escenari 4. Altres 
 
 
 
Pren la paraula el Sr. Tomàs Bertomeu i Balart, Regidor d’Hisenda, règim intern i personal. 
 
El Sr. Tomàs Bertomeu  convida als assistents a mirar la pantalla, on apareixen dades 
econòmiques facilitades per GINSA i que són les dades que el Banc de Sabadell va utilitzar per 
atorgar el préstec de 6M€ amb l’aval del Hospital. Aquestes dades contemplen diversos escenaris 
de viabilitat, que varien segons: 
 
 
 
 
 
 
 

Lloguer parcial Lloguer complert Cuina 

50.000€ 160.000€ 91.000€ 
 
 

a) Considerant un escenari de 140 places concertades i 20 places privades, tant amb 
lloguers parcials com totals, i amb ingressos per cuina, el préstec de 6M€ s’amortitza als 
15 anys. Però a nivell de tresoreria: 

- Escenari 1- lloguer parcial: s’amortitza a l’any 35 
- Escenari 2- lloguer complert: s’amortitza a l’any 33 
 
b) Considerant un escenari de 77 places concertades, 19 places privades, sense ingressos 

per lloguers i cuina (escenari actual), l’amortització del préstec es produeix a l’any 2050 i 
no hi ha cap escenari possible en que això s’amortitzi a nivell de tresoreria. 

 
El Sr. Tomàs Bertomeu explica que aquestes dades que es van utilitzar són escenaris que caldrà 
aprofundir amb ells, juntament amb altres variables i, finalment, en base a tot, caldrà prendre 
una decisió. Explica que els escenaris es poden perfeccionar i fins i tot hi pot haver un escenari 
intermig. No obstant, diu que, per exemple, un increment de places privades no seria la solució 
perquè l’experiència d’altres residències mostra que se solen quedar buides per no poder 
permetre’s les famílies una despesa tant elevada 

Places concertades Places privades 

140 20 

77 19 



 

Pren la paraula el Sr. Alcalde, Adam Tomàs i Roiget.  
 
El Sr. Alcalde trasllada tranquil·litat a la població, la residència s’acabarà obrint en quant se 
solvatin els temes que abans s’han mencionat (subminitraments, cuina, obres bombers). 
 
Tot seguit, el Sr. Alcalde obre el torn de precs i preguntes als ciutadans. 
 
CIUTADÀ 1. Demana al Sr. Alcalde que s’afanyi a obrir la residència, que ja està feta. Retreu que 
si no hi ha subministraments és perquè no s’han donat pressa i apunta que moltes famílies 
d’Amposta porten la seva gent gran a residències d’altres pobles pel mal estat de les 
instal·lacions actuals. 
 
 
CIUTADÀ 2. Pregunta que, com a usuària i sòcia de l’Hospital Comarcal d’Amposta, perquè no pot 
disposar dels serveis del Dr. Manel Ferré, ex-alcalde d’Amposta. 
 
El Sr. Alcalde agraeix la pregunta i la possibilitat d’explicar-ho. El Dr. Ferré va sol·licitar 
l’excedència personal com a metge a l’Hospital Comarcal per passar a ser President del Consorci 
Hospitalari de Catalunya. Un cop se li va concedir l’excedència, va sol·licitar que se li fes un 
contracte mercantil per exercir de metge, que es pot fer, però en aquests moments no es 
necessita cap metge a l’Hospital Comarcal, segons la decisió del Consell d’Administració de 
l’Hospital (5 vots en contra, 2 vots a favor).  
 
 
CIUTADÀ 3. La zona del Col·legi de les monges fins al Caprabo es va declarar zona residencial 
estratègica, la passada legislatura es va dir que s’intentaria revocar aquesta situació, perquè els 
veïns paguen la contribució com si es tractés de zona urbana, però no s’ha urbanitzat. 
 
El Sr. Alcalde respon que ara mateix hi ha una revisió per part de la Direcció General del Cadastre 
sobre aquesta zona i d’altres.  
 
El ciutadà, diu que hi ha algunes tapes de clavegueram que, al passar els cotxes per sobre, fan 
molt de soroll i per la nit molesta als veïns. Es té previst arreglar-ho? 
 
El Sr. Alcalde respon que és una demanda freqüent i que ja s’està mirant de solucionar-ho. 
 
 
CIUTADÀ 4. Hi ha alguna previsió per a fer arribar la fibra òptica a Amposta? 
 
El Regidor de Noves Teconologies, el Sr. Pau Cid, explica que es va parlar amb Telefònica perquè 
havien deixat de banda Amposta i havien apostat per altres ciutats. Telefònica té molt clar que 
abans de 2020 vol canviar tota la línia de coure per fibra òptica, van traslladar a l’Ajuntament que 
intentarien fer-ho a partir del 1r semestre de 2016 i tardarien 3 o 4 mesos en acabar-ho. 
 
 
CIUTADÀ 5. Convida als regidors a visitar la residència d’avis actual, per a que vegin les 
condicions en que estan: hi ha poc espai, no hi ha llum del sol, etc. 



 

El Sr. Alcalde diu que n’està totalment d’acord i que espera que abans de l’estiu estigui oberta la 
nova residència. 
 
 
CIUTADÀ 6. Respecte del comentari fet pel Sr. Alcalde sobre la decisió del Consell d’Administració 
de l’Hospital de no contractar al Dr. Ferré, pregunta si aquesta decisió no s’hagués pogut 
consultar amb els socis, donat que paguen mensualment una quota. 
 
El Sr. Alcalde diu que els socis continuen tenint un servei. 
 
 
CIUTADÀ 7. El Sr. Manel Ferré intervé per al·lusions. Diu que les dades proporcionades per 
GINSA les ha elaborat la mateixa persona que ha elaborat les dades que han presentat. Diu, a 
més, que si hagués continuat l’antic govern els problemes amb la Residència estarien solucionats 
i en funcionament. 
FECSA: El Sr. Ferré diu que l’anterior govern va deixar els convenis signats i pagats i només calia 
presentar alguns documents per part de l’Ajuntament. Per tant, si això no s’ha fet és 
responsabilitat de l’ajuntament. 
CUINA: Després de moltes reunions amb tècnics de Sagessa, de l’Ajuntament, del Consorci, de la 
Direcció d’Obra... mai es va plantejar que podia haver una incompatibilitat urbanística per fer la 
cuina en sòl de la residència. A més, a l’actual residència hi ha cuina amb càtering i té la mateixa 
qualificació urbanística que la nova. 
El Sr. Ferré diu que una ciutat com Amposta, de gairebé 21.000 habitants, necessita una 
Residència de 160 places  perquè la gent d’Amposta ha de marxar fora a altres residències. Pel 
que fa a les places concertades, diu que, a una reunió mantinguda amb la Consellera de Benestar 
Social a la qual també va assistir la Delegada al territori, Manolita Cid, es va dir que quan hi hagi 
disponibilitat econòmica concertarien les places en diferents exercicis. 
Pel que fa a l’excedència forçosa, el Sr. Ferré diu que quan va deixar l’acta de regidor va proposar 
al Sr. Alcalde formar part del Consell d’Administració tot i no ser regidor, ja que ho contemplen 
els estatuts i d’acord amb la Secretària era completament legal. Tot i així el Sr. Alcalde s’hi va 
oposar. El Sr. Ferré continua explicant que arrel de les demandes dels socis, va proposar al Sr. 
Alcalde (donat que es compatible) formar part del Consorci i seguir visitant, però la decisió del 
Consell d’Administració va ser negativa. 
 
El Sr. Alcalde, Adam Tomàs, diu que els tècnics de l’Ajuntament segueixen sent els mateixos. Si els 
tècnics de GINSA creuen que hi ha una il·legalitat, se’ls hi ha de fer cas. A més, pel que fa a FECSA, 
la situació és la que ha explicat i la voluntat és obrir la residència el més aviat possible. 
El Sr. Alcalde respon al Sr. Ferré dient que segurament si l’antic equip de govern hagués 
continuat,  la residència s’hagués obert, però com moltes coses que s’han fet: un centre de dia 
sense llicència d’activitat, els cinemes sense llicència d’activitat, en un comptador que ha estat 
pagant l’Ajuntament  per valor de 40.000 euros de llum.... Però les coses s’han de fer ben fetes. 
Explica també que quan es diu que l’obra és faraònica es fa referència a la manera de fer-ho, no 
al projecte de la Residència com a projecte de poble. 
El Sr. Alcalde fa referència a la negativa a que el Sr. Ferré formés part del Consell d’Administració 
de l’Hospital i diu que va ser una decisió basada en el fet de que cap persona sense acta de 
regidor formi part d’aquest Consell, perquè durant els 28 anys d’existència del Consell 
d’Administració els consellers han estat regidors. 



 

CIUTADÀ 8. Felicita als assistents, perquè els importa el seu poble i el que passa, tot i que els 
Plens estan buits. Demana que la gent participi i anima a la gent a dir el que pensa, sigui del color 
que sigui.  
Demana l’equip de govern la possibilitat que als Plens es pugui parlar, als precs i preguntes, per 
no haver d’esperar a que es facin Assemblees.  
Des de la Federació d’Associacions de Veïns explica que fa temps que es fa seguiment a diversos 
àmbits del poble, però hi ha una zona molt vetada que és la que administra Sagessa. Des de la 
FAV es demana una reunió amb el Consell d’Administració per veure els contractes que hi ha, 
saber com són, i poder explicar aquestes coses a la gent. 
 
El Sr. Alcalde diu que pel que fa a la participació als Plens, un cop finalitzat el procés de 
participació al Poble Nou, es començarà a modificar el Reglament Orgànic Municipal amb el 
major consens possible i una de les voluntats és obrir la possibilitat de presentar mocions i 
participar al Ple. 
 
 
CIUTADÀ 9. Felicita al govern per la iniciativa de l’Assemblea. Planteja que els propietaris dels 
gossos no recullen els seus excrements,  i pregunta si el govern té en ment alguna formula per a 
que els ciutadans tinguin aquestes conductes. 
 
El Sr. Alcalde diu que s’ha engegat una campanya per conscienciar els propietaris dels gossos, 
però també a altra gent que embruta. La obligació del govern és posar tots els mitjans (p.ex. 
posar el màxim de papereres possibles), però també sancionar en cas de conductes incíviques. 
Demana, però, la corresponsabilitat de tots en denunciar aquestes conductes i fer pedagogia. 
 
 
CIUTADÀ 10. Pregunta si, a dia d’avui, a l’Hospital Comarcal hi ha un pediatra d’urgències. 
 
El Sr. Alcalde explica que va haver una moció del Sr. Germán Ciscar que va ser aprovada, per 
posar un pediatra a l’Hospital Comarcal. Explica que s’ha tret la plaça i va quedar deserta perquè 
és molt difícil trobar-ne. 
El Dr. Colomé, Director General de GINSA, explica que es va fer una convocatòria però no hi ha 
pediatres al mercat, fins i tot l’Institut Català de la Salut cobreix aquestes places amb metges de 
família. El que es farà serà formar de forma selectiva i contínua als metges de família com fan al 
ICS. 
 
 
CIUTADÀ 11. Explica que als carrers del poble, a les rampes de les voreres per baixar amb cadira 
de rodes, cotxet o carro de la compra, sempre hi ha cotxes aparcats. Demana que això s’hauria 
de controlar: eliminem barreres arquitectòniques però en posem d’altres. 
 
El Sr. Alcalde respon que són conductes incíviques i la Policia Local té tolerància 0. Destaca la 
dotació de dos nous agents per millorar el control. 
 
 



 

CIUTADÀ 12. En relació al mercat municipal, i arran d’una queixa al Síndic de Greuges, es va dir 
que mentre no s’implementés la nova ubicació es deixarien els carrers intermitjos lliures per a 
que puguin passar els serveis d’emergència, però no s’està complint. 
 
El Sr. Alcalde diu que això ja està preparat per implementar-se aquest any 2016.  
 
 
CIUTADÀ 13. En relació a les subvencions a les entitats esportives, des de l’equip de govern hi ha 
alguna intenció de ser més exigents amb les entitats per a que puguin facilitar que els nens 
puguin practicar esport, ja que actualment hi ha quotes molt elevades. 
 
El Sr. Alcalde diu que s’augmenta la partida d’ajudes però reclamant-los-hi responsabilitat social. 
Aquesta responsabilitat social es vol demanar no només a les entitats esportives sinó també, per 
exemple, a les empreses que concursen  a l’Ajuntament. 
 
 
CIUTADÀ 14. Felicita a l’equip de govern pels actes de Nadal. Continua dient que hi ha algunes 
tanques de l’Ajuntament que esta tombades per la ciutat, hi ha jardineres abandonades que 
donen imatge de decadència, els contenidors estan molt bruts i fan olor, sobretot els d’oli, als 
carrers peatonals hi ha cotxes aparcats que impedeixen que la gent pugui entrar i sortir de casa. 
A més les papereres dels carrers principals s’haurien de recollir més sovint perquè solen estar 
plenes. 
El Sr. Alcalde diu que pel que fa a les actituds incíviques s’anirà fent pedagogia i sancionant. 
Pel que fa a la neteja de contenidors, el Sr. Alcalde diu que des de l’àrea de Serveis ja s’hi està 
incidint. 
 
 
CIUTADÀ 15. El Pla de Circulació funciona molt bé tots els dies de la setmana, tret el dimarts (dia 
de mercat), el trànsit deixa de ser fluït.  
 
La Regidora Susanna Sancho diu que amb la nova ubicació del mercat de dimarts aquest tema 
quedarà solucionat.  
 
 
CIUTADÀ 16. Diu que al carrer de la sortida del Mercat els cotxes passen a gran velocitat i pot 
haver-hi accidents. I a la Plaça del Mercat, hi ha molta gent que s’ha lesionat pel mal estat del 
paviment.  
 
El. Sr. Alcalde diu que s’està canviant la canaleta de la Plaça del Mercat, però canviar el paviment 
de tota la plaça és molt complicat. 
 
 
CIUTADÀ 17. Els solars de darrere dels Mossos d’Esquadra i el supermercat DIA, que es va 
cremar fa uns anys, fa temps que no es neteja i torna a haver-hi molta males. 
 



 

El Sr. Alcalde diu que en referència a tots els solars i cases abandonades del poble, el Regidor de 
Serveis està elaborant un pla per fer requeriments en los temps suficient per a que el 
procediment administratiu permeti actuar a l’Ajuntament si fa falta. 
 
 
CIUTADÀ 18. Explica que a l’estiu el Sr. Alcalde va assegurar-li que la Residència d’avis s’obriria en 
breu, i que el seu pare està a règim privat, pagant 1.800 euros al mes a la residència vella, en 
unes condicions pèssimes. Demana que els avis puguin viure en condicions dignes i que s’obri la 
residència.  
 
El Sr. Alcalde diu que l’equip de govern estava convençut que la Residència podia obrir-se a final 
d’any però els temes que s’han comentat ho han endarrerit, però la residència no es quedarà 
tancada. A més, diu que el que es vol evitar són els règims privats, evitar que les families hagin 
d’assumir 1.800 euros mensuals, i que per això es demana a la Generalitat que concerti més 
places.  
 
 
Per acabar, el Sr. Alcalde agraeix als assistents la seva participació i els convida a assistir a la 
propera Assemblea que tindrà lloc al juny. 
 
 
 
 
 


